
ZA:  Dubrovačko - neretvanska županija 
 Upravni odjel za poslove župana i Županijske skupštine 
 Gunudlićeva poljana 1 
 dr.sc. Vilma Kosović, predsjdnica Županijske skupštine 

PRIJEDLOG TEMA ZA IZRADU 

Programa rada Županijske skupštine za 2018. 

 Poštovana, 

 u skladu s Vašim zahtjevom za dostavljanje prijedloga tema za izradu Programa rada 

Županijske skupštine za 2018. godinu, dostavljam Vam prijedloge Nezavisne liste Srđ je Grad: 

1) Usvajanje "Pravilnika o gospodarskom korištenju ili posebnoj upotrebi pomorskog dobra na 

području Dubrovačko - neretvanske županije" (prijedlog odluke u privitku). 

2) Stavljanje na dnevni red točke Deklaracije o potrebi državne subvencije brzobrodske linije 

Dubrovnik - Mljet - Korčula - Lastovo. 

3) Stavljanje na dnevni red točke Protestnog pisma Ministarstvu pomorstva, prometa i 

infrastrukture zbog nedonošenja riješenja o upisu granice javnog pomorskog dobra ni nakon 13 

godina od podnošenja elaborata od strane Dubrovačko - neretvanske županije. 

4) Stavaljanje na dnevni red točke "Utvrđivanje smanjenja obuhvata tzv. projekta golfa na Srđu sa 

310 na 100 hektara" u skladu s pravomoćnom odlukom Visokog upravnog suda u Splitu". 

 OBRAZLOŽENJE: 

 Ad.1) 

U srpnju 2017. godine predstavnici održali smo vrlo konstruktivan sastanak sa županom g. Nikolom 

Dobroslavićem i njegovim zamjenikom g. Joškom Cebalom, između ostalog i na tada vrlo vruću 

temu koncesija na pomorskom dobru. Tom prilikom smo mu kao prijedlog, koji bi bolje definirao 

prava i obveze koncesionara, ali i prava i obveze građana na koncesioniranim područjima plaža i 

drugih djelova obale koji su pod posebnom uporabom, predložili donošenje "Pravilnika o 

gospodarskom korištenju ili posebnoj upotrebi pomorskog dobra na području Dubrovačko - 

neretvanske županije". Riječ je o dokumentu koji naša županija nema, a neke od jadranskih 

županija su tijekom 2017. pripremale sličan dokument kako bi uvele red na koncesioniranim 

područjima. 
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Kako smo upravo tijekom ljeta 2017. godine bili svjedoci pobune građana na ograničavanje 

korištenja koncesioniranih plaža, o čemu su izvještavali i nacionalni mediji, smatramo da je 

nužno provesti širu javnu raspravu koja za cilj ima donošenje dokumenta koji bi rezultirao aktom 

koji di donijela Županijska skupština Dubrovačko - neretvanske županije.  

Kao doprinos ovoj našoj inicijativi, u prilogu Vam dostavljamo prijedlog "Pravilnika o 

gospodarskom korištenju ili posebnoj upotrebi pomorskog dobra na području Dubrovačko - 

neretvanske županije". 

ROKOVI: Prema nama, razdoblje od siječnja do ožujka 2018. je idealno za organizirati javnu 

tribinu na ovu temu, pozvati na javnu raspravu zainteresirane građane i gospodarstvenike i 

uspostaviti radnu skupinu/Povjerenstvo čiji bi rezultat prvo bio predstavljen javnosti, a nakon 

toga i donesen na Županijskoj skupštini, najkasnije u travnju 2018. čime bi svi imali dovoljno 

vremena uskladiti svoje poslovanje prema Pravilniku.  

NOSITELJ IZRADE: Upravni odjel za turizam, pomorstvo, poduzetništvo i energetiku i radna 

skupina / povjerenstvo koje bi sadržavalo: predstavnika Upravnog odjela, zamjenika župana, 

predstavnika Županisjke skupštine, predstavnika sadašnjih koncesionara i predstavnika građana. 

 Ad.2) 

Uspostavljanje stalne brzobrodske linije linije Dubrovnik - Mljet - Korčula - Lastovo moralna je 

obveza Dubrovačko - neretvanske županije. O tome sam raspravljao na sjednici Županijske 

skupštine 25.9.2017. tijekom rasprave o točki 6. "Glavni plan razvoja regije Južni Jadran", a 

svjedoci smo i nedavnog sastanka (studeni 2017.) župana g. Nikole Dobroslavića sa predstavnicima 

Jadrolinije na tu temu. Lastovo ište potporu Županije na svim razinama kako bi se povezalo sa 

županijskim središtem, što je nemoguće bez državnih subvencija linije. Stoga smatramo da je 

nužno da ovu temu na višu razinu podigne svojom potporom i Županijska skupština Dubrovačko - 

neretvanske županije, posebnom raspravom čiji bi cilj bio usvajanje Deklaracije kojom bi se od 

Ministarstva pomorstva, prometa i infrastrukture tražilo mšto hitnije djelovanje po ovom pitanju i 

realizacija projekta već do kraja sezone 2018. i prelaska na zinski vozni red plovidbe. 

ROK: proljeće 2018. 

NOSITELJ IZRADE PRIJEDLOGA: Upravni odjel za turizam, pomorstvo, poduzetništvo i energetiku 

 Ad.3)  

Slijedom informacija koje smo dobili na sastanku s pročelnikom g. Ivom Klaićem (srpanj 2017.) 

kako je zahtjev za upis granice Javnog pomorskog dobra na potezu Gjivovići - ponta Belvedera 

već 13 godina u nečijoj ladici u Ministrastvu pomorstva, prometa i infrastrukture, i činjenice da je 

na moj direktan upit na Županijskoj skupštini rečeno kako su požurnice po ovom predmetu 

Ministarstvu slane više puta, smatramo da je takvo ponašanje i ignoriranje od strane Izvršne vlasti 

Republike Hrvatske sramotno i neprihvatljivo. Stoga smatramo da na dnevni red Županijske 

skupštine Dubrovačko - neretvanske što hitnije treba staviti točku o usvajanju Protestnog pisma 

Ministarstvu pomorstva, prometa i infrastrukture zbog nedonošenja riješenja o upisu granice 

javnog pomorskog dobra ni nakon 13 godina od podnošenja elaborata od strane Dubrovačko - 

neretvanske županije. Time bi i županijski vijećnici institucionalno tražili hitnu proceduru od 



Ministarstva i javno osudili sporost administracije koja time onemogućuje provođenje dokumenata 

na nižim razinama izvršne vlasti. 

ROK: proljeće 2018. 

NOSITELJ IZRADE PRIJEDLOGA: Upravni odjel za turizam, pomorstvo, poduzetništvo i energetiku 

 Ad.4)  

Stavaljanje na dnevni red točke "Utvrđivanje smanjenja obuhvata tzv. projekta golfa na Srđu sa 

310 na 100 hektara" u skladu s pravomoćnom odlukom Visokog upravnog suda u Splitu" tema je 

koju smatarmo da je trebala biti na dnevnom redu sjednice Županijske skupštine još u studenom 

2015. kad je Odluka o smanjenju obuhvata i donesena, odnosno na prvoj sljedećoj sjednici. 

Kako je u tijeku izrada Izmjena i dopuna Županijskog GUP-a, smatramo da bi prije njegovog 

dolaska pred županijske vijećnike, župan g. Nikola Dobroslavić trebao predložiti donošenje odluke 

o provedbi odluke Visokog upravnog sudas u Splitu, a tek nakon toga na sljedećim sjednicama 

moguće je ispravno raspravljati o izmjenama GUP-a. Očekujemo kako će župan ovu točkub 

uvrstiti na dnevni red na prvoj sljedećoj sjednici i pokazati kako Dubrovačko - neretvanska 

županija poštuje odluke hrvatskog pravouđa. 

ROK: prva sjednica u 2018. 

NOSITELJ IZRADE PRIJEDLOGA: župan Nikola Dobroslavić 

 Za sva dodatna objašnjena i dogovore oko tema koje predlažem za rad Županijske skupštine u 

2018., stojim Vam na raspolaganju. 

 Srdačno, 

 Marko Giljača, vijećnik u Županijskoj skupštini DNŽ 

 KLGB Srđ je Grad 

 KONTAKT: 
 091 440 3047 
 marko.giljaca@gmail.com 

 PRILOG: 
1) Prijedlog "Pravilnika o gospodarskom korištenju ili posebnoj upotrebi pomorskog dobra na 
području dubrovačko - neretvanske županije" 


